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French version below / version français ci-bas
The International System Safety Society, Canada Chapter presents: 
Manage what you measure: Practical steps to proactively measure safety performance
Terry Kelly and Tom Moir

SMS Aviation Safety Inc.
ISSS System Safety Presentations are for all Safety Professionals
 As system safety professionals, we can strengthen our knowledge if we learn from each other. There are similar lessons to be learned from all safety professions, whether using new air navigation equipment, assessing a new nuclear power plant design, ensuring proper patient treatment, or reporting on human factors and organizational management. Consider attending a System Safety Presentation outside your chosen discipline — you’ll be enlightened by the transferability of safety concepts between industries!
Presenter:     Terry Kelly and Tom Moir
Date:              Thursday, April 19 2012
Time:             12:00 p.m.
Lunch:           Included for those who pre-register by April 12 2012
 
Cost:               $15 members, pre-registered
                        $20 non members, pre-registered
                        $25 for all walk-ins
                        Free for students
Remote attendees should contact Bob Fletcher, rwfletcher@sympatico.ca


Location:      RCAF Officer's Mess, 2rd Floor Dining Room
                        158 Gloucester Street, Ottawa, Ontario
 
Schedule
11:30 a.m. to 12:00 p.m.                 Registration and light lunch
12:00 p.m. to 12:05 p.m.                 Welcome and Introduction
12:05 p.m. to 12:45 p.m.                 Presentation
12:45 p.m. to 12:55 p.m.                 Questions & Answers
12:55 p.m. to 1:00 p.m.                   Thank you and Closing Remarks
 
Pre-registration details 
 
Deadline: Thursday, April 12 2012
 
Please click http://noontimeseminarapr192012.eventbrite.ca and follow the directions to pre-register.  Payment by credit card or other PayPal options.
 
WALK-IN POSSIBILITY EXISTS, but we strongly encourage pre-registration.  Please also note that food quantities are ordered based on the number of pre-registrations.
 
 
May 31 2012 – Book your calendars (7:30am – 12:30pm) for our Springtime Event entitled “Safety – Complex but Manageable”.  Details to follow.
 
 
For Chapter information, visit our web site at: http://canada.system-safety.org/
To receive these messages through e-mail, please do one of the following:

· Visit   http://groups.yahoo.com/group/cISSSeTalk and click "Join this Group!"

· Send an e-mail to cISSSeTalk-subscribe@yahoogroups.com
To refrain from receiving these e-mails

· Send an e-mail to cISSSeTalk-unsubscribe@yahoogroups.com
 
Abstract
 
There seems to be universal agreement that we need to customize safety management to suit the size of the organization and the complexity of the operation; and that we need to be proactive in measuring safety performance.  Yet, we seem to have made very little progress in doing so – in aviation, and apparently, in other industries. 

This presentation will demonstrate that there are easy-to-use methods to measure safety performance. The steps to build a performance-based measurement tool will be described. A case study will be used to illustrate how the measurement protocol has been employed in one organization.  Although the protocol has its genesis in aviation, we see no reason why it could not be applied in other safety-critical domains.
Biographies:

Terry Kelly is the founder and Managing Director of SMS Aviation Safety based in Ottawa. His experience spans 35 years as a professional pilot, regulatory inspector, aviation accident investigator, safety analyst, safety evaluator, and policy advisor.

Tom Moir has worked with Terry since August 2010. Prior to this, Tom worked with Atomic Energy of Canada Ltd. (AECL), where he fulfilled various responsibilities, including Lead of the Root Cause Analysis Section and Manager of Human Performance. In the latter role, Tom gained extensive experience evaluating the Safety Culture of varied nuclear organizations in Canada and the United States.

SMS Aviation Safety assists industry executives and government officials with the development and implementation of long-term plans, policies and safety programs. The company is recognized nationally and internationally for the expertise it brings to the conduct of strategic-level safety-risk assessments. The company has developed extensive experience in evaluating the safety performance of organizations across all sectors of the aviation industry. It is increasingly providing safety services that extend beyond aviation. 
Current work focuses on the management of safety-risks related to change in large organizations and regulatory bodies. As such, it has been actively engaged in the design, development and implementation of tools to custom-build Safety Management Systems (SMS), and to measure safety performance – measurement protocols that are employed by the Operator, and by the regulator. Most recently, Terry and Tom have been actively engaged with representatives of the Newfoundland offshore oil industry and the Canada-Newfoundland Labrador Offshore Petroleum Board in implementing the 29 recommendations that resulted from the Commission of Inquiry into the fatal accident to Flight 491 in 2009.     

The International System Safety Society
 
The International System Safety Society is a non-profit organization of "Professionals Dedicated to the Safety of Systems, Products and Services" dedicated to supporting the Safety Professional in the application of Systems Engineering and Systems Management.  The Society is international in scope and draws members and participants from over 25 countries.  It is affiliated with major corporations, educational institutions and other agencies throughout the world. The System Safety concept is the application of systems engineering and systems management to the process of hazard, safety and risk analysis to identify, assess and control associated hazards while designing or modifying systems, products, or services. Before production, construction or operation; accident potential can be eliminated or reduced by eliminating or controlling associated hazards. The system safety profession draws from a broad range of engineering, behavioural, scientific, legal and managerial skills. For more information about the International System Safety Society; visit the website < www.system-safety.org  >; it offers a wealth of resources for members and visitors alike.  
 
To become a member of the International System Safety Society (ISSS), download the application form from the ISSS web site at http://www.system-safety.org, fill out the form and send it with $100 US to Cathy Carter at System Safety Society, P.O. Box 70, Unionville, VA, USA, 22567-0070. If you need assistance in filling out the form, please call Robert Fletcher at 613-837-4128 or e-mail him at rwfletcher@sympatico.ca.

La section canadienne de l’International System Safety Society (ISSS) présente :

Gérez ce que vous mesurez : une marche à suivre pratique pour mesurer de manière proactive le rendement en matière de sécurité
Terry Kelly and Tom Moir

SMS Aviation Safety Inc.
Les ateliers de l’ISSS sur la sécurité des systèmes s’adressent à tous les professionnels de la sécurité.
 À titre de professionnels de la sécurité des systèmes, nous pouvons renforcer nos connaissances en apprenant les uns des autres. Toutes les professions vouées à la sécurité offrent le même genre d’occasions d’apprentissage, que ce soit lors de l’utilisation de nouveaux équipements de navigation aérienne, de l’évaluation de la conception d’une nouvelle centrale nucléaire, de l’administration d’un traitement à un patient ou de l’établissement d’un rapport sur les facteurs humains et la gestion de l’organisation. Pourquoi ne pas envisager d’assister à un atelier sur la sécurité des systèmes dans une discipline autre que la vôtre? Vous serez surpris de voir à quel point les concepts de sécurité se transposent bien d’un secteur à l‘autre!
 
Animateur :
Terry Kelly and Tom Moir

Date :

Le jeudi 19 avril 2012
Heure :
Midi
Nota :

Repas inclus pour les participants qui s’inscrivent avant le 12 janvier 2012
 
Prix :

15 $ pour les membres qui s’inscrivent à l’avance
20 $ pour les non membres qui s’inscrivent à l’avance
25 $ à la porte
Gratuit pour les étudiants
Pour la connexion à distance, veuillez contacter Bob Fletcher, rwfletcher@sympatico.ca

                        
Lieu :

Mess des officiers de l’Aviation royale du Canada
Salle du dîner (2e étage)
158, rue Gloucester, Ottawa (Ontario)
 
Déroulement
11 h 30 à 12 h

Inscription et repas léger
12 h à 12 h 05

Mot de bienvenue et introduction
12 h 05 à 12 h 45

Présentation
12 h 45 à 12 h 55

Questions et réponses
12 h 55 à 13 h

Remerciements et mot de la fin
 
Détails relatifs à la préinscription
 
Date limite : le jeudi 12 avril 2012
 
Veuillez cliquer sur http://noontimeseminarapr192012.eventbrite.ca et suivre les instructions pour la préinscription. Paiement par carte de crédit et par PayPal.
 

Il EST POSSIBLE DE S'INSCRIRE À LA PORTE (par chèque ou comptant), mais nous vous recommandons fortement la préinscription.  Veuillez aussi noter que la commande pour le dîner dépend du nombre de préinscriptions.
LE 31 MAI 2012 – Réservez vos calendriers (de 7 h 30 à 12 h 30) pour notre Événement du printemps intitulé  « La Sûreté – complexe, mais gérable ». Les détails suivront.
   
Pour tout complément d’information sur la section canadienne de l’ISSS, consultez notre site Web : http://canada.system-safety.org/.
 
 Pour recevoir ces courriels, veuillez faire une des choix suivants:

· Visiter   http://groups.yahoo.com/group/cISSSeTalk et taper sur “Join this Group!"

· Envoyer un courriel à  cISSSeTalk-subscribe@yahoogroups.com
Pour ne plus recevoir ces courriels, 

· Envoyer un courriel à  cISSSeTalk-unsubscribe@yahoogroups.com
Résumé
 
Il semble y avoir un large consensus en ce qui a trait à la nécessité d’adapter la gestion de la sécurité en fonction de la taille de l'organisation et de la complexité de ses activités, et à la nécessité de mesurer de façon proactive le rendement en matière de sécurité. Pourtant, il semble que nous ayons fait très peu de progrès en ce sens, non seulement dans le secteur de l'aviation, mais également dans d'autres secteurs. 

Au cours de cette présentation, nous verrons qu'il existe des méthodes simples pour mesurer le rendement en matière de sécurité. Une marche à suivre pour la création d’un outil de mesure axé sur le rendement vous sera présentée. À l’aide d’une étude de cas, nous illustrerons comment une organisation a utilisé le protocole de mesure. Bien que ce protocole soit issu du secteur de l'aviation, nous ne voyons pas pourquoi il ne pourrait pas être appliqué dans d'autres secteurs où la sécurité est primordiale.
Biographies :

Terry Kelly est le fondateur et le directeur général de l’entreprise SMS Aviation Safety établie à Ottawa. Il a accumulé 35 années d’expérience en tant que pilote, inspecteur de réglementation, enquêteur sur les accidents d'aviation, analyste de la sécurité, évaluateur en matière de sécurité, et conseiller en politiques.
Tom Moir travaille avec Terry depuis le mois d’août 2010. Auparavant, Tom a travaillé chez Énergie atomique du Canada limitée (EACL) où il a rempli diverses fonctions, dont celles de responsable de la section chargée de l’analyse des causes fondamentales et de directeur du rendement humain. Lorsqu’il occupait ce dernier poste, Tom a acquis une vaste expérience en évaluant la culture en matière de sécurité de diverses organisations du secteur de l’énergie nucléaire au Canada et aux États-Unis.
SMS Aviation Safety aide les cadres du secteur privé et les responsables gouvernementaux à élaborer et à mettre en œuvre leurs plans à long terme, leurs politiques et leurs programmes en matière de sécurité. L'entreprise est reconnue à l’échelle nationale et internationale pour l’expertise qu'elle apporte lors des évaluations stratégiques des risques en matière de sécurité. L’entreprise a acquis une vaste expérience dans l'évaluation du rendement des organisations en matière de sécurité dans tous les secteurs de l'industrie aéronautique. Les services qu’elle offre sont de moins en moins restreints au secteur de l'aviation. 
Ses travaux en cours concernent la gestion des risques en matière de sécurité qui sont liés aux changements qui s'opèrent au sein des grandes organisations et des organismes de réglementation. Dans le cadre de ces travaux, l’entreprise participe activement à la conception, l’élaboration et la mise en œuvre d'outils servant à adapter les systèmes de gestion de sécurité et à mesurer le rendement en matière de sécurité; ces protocoles de mesure sont utilisés par l'exploitant et par l’organisme de réglementation. Plus récemment, Terry et Tom, en collaboration avec des représentants de l'industrie pétrolière de la zone extracôtière de Terre-Neuve, et l’Office Canada-Terre-Neuve-et-Labrador des hydrocarbures extracôtiers, ont participé activement à l’application des 29 recommandations qui ont découlé de la Commission d'enquête sur le tragique accident du vol 491 survenu en 2009.
 L’International System Safety Society
 
L’International System Safety Society est un organisme à but non lucratif qui dessert les professionnels de la sécurité dans l’ingénierie et la gestion des systèmes. D’envergure internationale, la société attire des membres et participants de plus de 25 pays. Elle est affiliée avec diverses grandes sociétés, maisons d’enseignement et autres agences partout dans le monde. Le concept de « sécurité du système » correspond à l’application des processus d’ingénierie et de gestion des systèmes à la démarche d’analyse des risques et de la sécurité en vue de cerner, d’évaluer et de pallier les risques afférents tout au long de la conception ou de la modification de systèmes, de produits ou de services. Ainsi, avant l’étape de la production, de la construction ou de l’utilisation, le potentiel d’accidents peut être éliminé ou réduit si les risques sont supprimés ou contenus. Les professionnels de la sécurité des systèmes font appel à un large éventail de compétences de nature technique, comportementale, scientifique, juridique et liées à la gestion. Pour tout complément d’information sur l’International System Safety Society, consultez le site www.system-safety.org, qui regorge de ressources intéressantes pour les membres autant que pour les visiteurs. 
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